
Årsmøde i Alternativet Storkreds København 10.3. 2024

Antal stemmeberettigede: 36

Dagsorden til årsmødet

1. Valg af dirigent
2. Valg af stemmetællere og referent
3. Bestyrelsens beretning for storkredsen
4. Fremlæggelse af regnskab og budget til godkendelse
5. Rapportering fra medlemmer af råd og udvalg: Politisk Forum og 

Hovedbestyrelsen.
6. Behandling af forslag
7. Valg af medlemmer til bestyrelsen
8. Valg af revisor
9. Eventuelt

Ad 1 Valg af dirigent
Peter Laudrup blev valgt som dirigent og konstaterede efterfølgende at 
årsmødet var lovlig indkaldt og beslutningsdygtigt. 

Ad 2 Valg af stemmetællere og referent
Som stemmetællere blev valgt: Noah Sturis, Jonathan Thomsen
Som referent blev valgt: Ane Jette Thomsen

Ad 3 Bestyrelsens beretning for storkredsen
Bodil Nissen fremlagde bestyrelsens beretning og fremhævede specielt 
samarbejdet med Kommuneforeningens bestyrelse.
Der er blevet afholdt møder ca. hver 3. uge, hvor kommuneforeningens 
bestyrelsesmøde har ligget i forlængelse af storkredsens bestyrelsesmøde.
Lise Smørum blev konstitueret som forperson og Jan Schumann som kasserer. 
De valgte imidlertid begge at træde ud af  bestyrelsen i december. Bodil Nissen 
og Uffe Meulengracht overtog de to poster. 
Der er udsendt et Nyhedsbrev ca. en gang om måneden. 
Søndagsbrunch afholdes den første søndag i måneden - en kombination af 
uformel snak og et politisk emne.
Deltagelse i Priden og Bilfri søndag på Nørrebro. 
Afholdt medlemmøde om bruddet med Theresa Scavenius.
Deltaget i arbejdet med det Nationale kandidatudvalg.
Gennemført valg EU-kandidater.
Økonomisk bidrag til ÅUK arrangement på Green Friday og afholdelse af et 
julearrangement og nytårskur.
Bestyrelsen støtter op om initiativet fra BR-repræsentanterne “Bag Rådhuset”
Der er i tilknytning til Liflandsgade lejet en garage og indkøbt 2 ladcykler.
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Der blev rettet en stor tak for indsatsen i bestyrelsen til de bestyrelses-
medlemmer, der ikke har valgt at genopstille.

Beretningen blev enstemmigt godkendt.

Ad 4 Fremlæggelse af regnskab og budget til godkendelse
Regnskab
Uffe Meulengracht gennemgik regnskabet. Der var ingen spørgsmål til 
regnskabet.
Regnskabet blev efterfølgende godkendt.
Budget
Uffe Meulengracht anbefalede at forsamlingen godkendte budgettet ud fra at der 
er et stabilt medlemstal og at aftalen med Kommuneforeningen om deling af 
huslejen m.m. forventes at fortsætte.
Der blev nævnt at partistøtten er mindre end tidligere, da der lovgivningsmæssigt 
er truffet beslutning om ændrede regler, der særligt påvirker de små partier.  

Budgettet blev efterfølgende godkendt.

Ad 5 Rapportering fra medlemmer af råd og udvalg
Politisk Forum 
Poul Brandrup orienterede kort fra Politisk forum.  Møderne afholdes modsætning 
til tidligere online. Der mangler generelt en kobling til de steder, hvor politik 
udvikling foregår. Ønsket er fremadrettet at få modellen for Politisk Forum op at 
køre igen.

Hovedbestyrelsen.
Næstformand Kristian Johnsen orienterede kort fra HB. Året blev ikke blev som 
forventet, da bruddet med Theresa Scavenius kom til at fylde meget.
Der er kommet en del input fra medlemmerne i forhold til det organisatoriske og 
til hvordan partiet kan udvikle sig bedst muligt.

Ad 6 Behandling af forslag
a. Forslag til vedtægtsændring
Bestyrelsen indstiller efter paragraf 19, stk 6, at alle kandidater til bestyrelsen 
først skal vælges efter paragraf 19, stk 4 der kræver godkendelse fra mere end 
50% af de afgivne stemmer. Også kendt som tillidsafstemning.

Ny § 19, stk. 6a  
 til hovedbestyrelsen, Politisk Forum samt kandidater til folketings-, regionsråds 2

og Europaparlamentsvalget skal vælges efter § 19, stk. 4. Hvis der efter den 
pågældende valghandling er flere kandidater end der er pladser, foretages der 
afstemning efter § 19, stk. 2.

Ny § 19, stk. 6b  
Kandidater til bestyrelsen skal vælges efter § 19, stk. 4. Hvis der efter den 
pågældende valghandling er flere kandidater end der er pladser, foretages der 
afstemning efter § 19, stk. 2.
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Dirigenten foreslog at de to forslag behandles samtidig, hvilket forsamlingen 
accepterede. Da forslagene er vedtægtsændringer kræves der 2/3 flertal for 
forslagene kan vedtages.

Forslagene blev vedtaget.

Ad 7 Valg af medlemmer til bestyrelsen
Forsamlingen besluttede med 2/3 flertal, at der i forlængelse af pkt. 6a  at der 
skal være en tillidsafstemming inden valget til bestyrelsen finder sted. 

Kandidaterne præsenterede sig kort 
- Kasper Smed 
- Nicholas Woollhead 
- Paul Hartvigson 
- Bodil Nissen 
- Peter Laudrup 
- Uffe Meulengracht 
- Sanne Gutkin

Tillidsafstemningen viste tillid til alle opstillede kandidater og de opstillede var 
hermed valgt.

Ad 8 Valg af revisor
Bestyrelsen foreslår Johnny West.
Johnny West blev valgt

Ad 9 Eventuelt
Francisca orienterede fra Folketingsgruppen og fortalte bl.a. at Folketingsgruppen
har topprioriteret to temaer: “De planetære grænser” og “Tid”.
Gruppen har besluttet, at Francisca ikke skal have ordførerskaber, men udelukkende 
koncentrere sig om at være Politisk leder og dermed have mere tid til at skabe relationer, 
samarbejde med NGO organisationer og generelt tid til at komme mere omkring. 

København den 11. marts 2024

Peter Laudrup Ane Jette Thomsen
Dirigent Referent
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